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Inleiding 
 

Op zaterdag 18 maart heeft Hart voor Medemblik een bezoek gebracht aan het pittoreske dorp Opperdoes. Wij 

zijn wij met de inwoners in gesprek gegaan om te achterhalen wat er speelt, wat beter kan en wat al goed gaat. 

Op basis van deze gesprekken hebben we enkele vragen opgesteld. 

Veel inwoners uiten hun zorgen over het verdwijnen van voorzieningen uit Opperdoes, zorgen die wij delen. Het 

is van belang om hierbij op te merken dat het dan niet alleen gaat om de praktische kant, de boodschappen 

komen op de één of andere manier wel in huis. Maar het door velen genoemde gemis aan sociaal contact deed 

ons toch wel schrikken. Voorheen ging een bepaalde groep bijna dagelijks naar de SPAR en kwam daar dan vaak 

iemand tegen om een praatje mee te maken. Dit is nu zo goed als weggevallen, hierdoor vereenzamen mensen 

en neemt hun kwaliteit van leven af. Er is behoefte aan vormen om dit gemis in te vullen.   

Een aantal bewoners heeft zich ingezet om hun wijk te verbeteren, maar heeft hierbij niet altijd positieve 

ervaringen met de gemeente gehad. Naar aanleiding van onze recente gesprekken met de inwoners van 

Opperdoes willen we enkele kwesties onder de aandacht brengen die tijdens de gesprekken aan bod kwamen. 

Wij zijn benieuwd naar de aanpak van het college om deze problemen aan te pakken. Hieronder staan enkele 

schriftelijke vragen die we graag beantwoord willen zien: 

 

1.  Veel inwoners hebben hun zorgen geuit over het verdwijnen van voorzieningen uit het 

dorp. Wat zijn de plannen van het college om de beschikbaarheid van essentiële 

voorzieningen voor de inwoners van Opperdoes te waarborgen? 

 

antwoord  Momenteel werkt het college aan het opstellen van beleid over maatschappelijke 

voorzieningen in de kernen; het langetermijnaccommodatiebeleid (LTA). In de tweede 

helft van dit jaar kan de gemeenteraad hierover een raadsvoorstel tegemoet zien.  

 

In 2022 heeft de gemeenteraad het IHP vastgesteld. Hierin is de planning voor renovatie 

en vernieuwbouw van de basisscholen in onze gemeente opgenomen. Basisschool de 

wegwijzer in Opperdoes is voor 2027 in deze planning opgenomen.  
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In 2021 zijn twee voetbalvelden van de voetbalvereniging Opperdoes gerenoveerd, 

waarbij een van de velden voortijdig is gerenoveerd. Daarmee is gehoor gegeven aan de 

wens van de vereniging. In 2027 staat de renovatie van het derde veld op de planning.  

 

2. Welke plannen heeft het college om de leefbaarheid en aantrekkelijkheid van 

Opperdoes voor zowel huidige als toekomstige bewoners te verbeteren en te 

waarborgen? 

 

Antwoord Het college heeft in voorbereiding een woningbouwprogramma voor de gemeente 

Medemblik. We gaan er nu vanuit dat er aankomende 7 jaar circa 60 woningen in 

Opperdoes gebouwd kunnen worden. 

Daarnaast wordt nog gekeken naar mogelijkheden en initiatieven om meer woningen te 

bouwen in Opperdoes en naar de mogelijkheden voor realisatie van een supermarkt al 

dan niet in combinatie met woningen. 

Deze plannen leiden o.i. tot het versterken van de leefomgeving.  

 

3. Zijn er mogelijkheden voor het stimuleren van lokaal ondernemerschap (meedenken 

met initiatieven), om zo bij te dragen aan het behoud van de voorzieningen in het dorp 

en het creëren van werkgelegenheid en het dorp leefbaar houden? 

 

antwoord De winkelmarkt is in de afgelopen jaren ingrijpend veranderd. In de (kleine) dorpen en 

kernen willen we ruimte bieden voor initiatief van onderop, bijvoorbeeld in de vorm van 

kleinschalige (dorps)initiatieven die passen bij de schaal en maat van het dorp of de 

kern en passend bij de behoefte van de lokale bewoners. Hiermee sluiten we aan op de 

hoofddoelstellingen van de provincie Noord-Holland om duurzaam ruimtegebruik na te 

streven en bij te dragen aan een vitale regionale economie en een aantrekkelijke woon- 

en leefomgeving. 

 

4. Staat het college open voor initiatieven vanuit de inwoners van Opperdoes om iets te 

doen aan het gemis aan sociale contacten? Staat het college ervoor open om hier budget 

voor beschikbaar te stellen?  Als voorbeeld werd genoemd de aanleg van een jeu de 

boules baan. Een sobere uitvoering volstaat, een baan, een bankje en/of picknicktafel, 

de inwoners nemen zelf hun koffie/thee mee. 

 

Antwoord Het college staat open voor initiatieven vanuit inwoners. Er zijn mogelijkheden om 

subsidie te vragen voor leefbaarheidsinitiatieven via ons Activiteiten en Kernen Budget 

(AKB). Onze opbouw- en jongerenwerkers kunnen een ondersteunende rol spelen bij 

initiatieven op dit punt. 

 

Op samen.medemblik.nl kunnen inwoners hun eigen initiatieven aanmelden en zien 

welke initiatieven er nog meer zijn opgezet binnen de gemeente. Dit wordt vervangen 

door Mijnbuurtje.nl. Hiervoor zitten we momenteel in de opstartfase. De website is een 

digitaal dorpsplein om inwoners, verenigingen, gemeente en organisaties dichter bij 

elkaar te brengen. Hierdoor kunnen mensen en organisaties elkaar makkelijker vinden. 

Er ontstaat meer betrokkenheid en kernen worden zo nóg fijnere plekken om te wonen.  

 

https://samen.medemblik.nl/nl-NL/projects/kom-erbij-1
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Verkeersveiligheid 
 

5. De inwoners ervaren problemen met de hoek Julianastraat-Hoge Werf, omdat deze 

slecht te overzien is. Ziet het college mogelijkheden om op deze locatie een spiegel te 

plaatsen of andere maatregelen te treffen om de verkeersveiligheid te verbeteren? 

Antwoord We zijn geen voorstander van het plaatsen van verkeersspiegels omdat dit, met name 

met slecht weer, een vertekend beeld kan geven.  

Andere maatregelen zijn op deze locatie niet mogelijk. De beplanting op deze locatie is 

niet in het bezit van de gemeente maar van een particulier.  

6. Er zijn zorgen over de verkeersoverlast en het zware vrachtverkeer in Opperdoes. Is het 

college op de hoogte van deze problemen en welke maatregelen worden overwogen om 

de verkeersveiligheid te verbeteren, zoals het uitbreiden van de 30-zone op de 

Nieuweweg? 

Antwoord Ja, hiervan zijn wij op de hoogte. Het nieuwe wegencategoriseringsplan is meegenomen 

in het onlangs vastgestelde Gemeentelijk Verkeer- en Vervoerplan. Het nieuwe 

maatregelenplan wat daaruit voortvloeit, inclusief prioritering, wordt naar verwachting 

eind 2023 vastgesteld. 

7. Heeft het college plannen om het zware vrachtverkeer door Opperdoes te verminderen 

of te reguleren, gezien de impact op de veiligheid, het milieu en de leefbaarheid in het 

dorp? 

Antwoord Het meeste vrachtverkeer heeft een bestemming in de nabije omgeving van de 

woonkern Opperdoes. Wanneer de parallelweg van de Markerwaardweg wordt 

doorgetrokken verwachten wij dat het vrachtverkeer en landbouwverkeer door 

Opperdoes aanzienlijk zal verminderen. Er lopen momenteel gesprekken met de 

Provincie over het doortrekken van de parallelweg, om op deze wijze het zware vracht- 

en landbouwverkeer door de kern Opperdoes terug te dringen. 

 
Woningbouw 
 

8. Wat zijn de plannen van het college met betrekking tot de ontwikkeling van 

seniorenwoningen in Opperdoes, en hoe sluiten deze plannen aan bij de behoeften van 

de groeiende groep senioren in het dorp? 

 

Antwoord Regionaal worden dit jaar prestatieafspraken op het gebied van wonen en zorg gemaakt 

tussen de regiogemeenten, corporaties en zorginstellingen. Onderdeel daarvan is het in 

kaart brengen van de woon/zorgbehoefte voor ouderen binnen de regio en daarop 

volgend het programmeren van passende woningen.  

 

9. Hoe werkt het college samen met woningcorporaties, ontwikkelaars en andere 

belanghebbenden om ervoor te zorgen dat er voldoende betaalbare woningen 

beschikbaar zijn voor starters uit het dorp? 

 

Antwoord Er is een raadsvoorstel in voorbereiding dat in juni wordt voorgelegd aan uw raad 

waarin het aandeel sociale huur en de definitie van sociale huur sterker wordt veranked 

in projecten. Voorgesteld wordt om minimaal 26% van de woningen in 

nieuwbouwprojecten in de sociale huursector te realiseren en sociale huurwoningen 
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primair onder te brengen bij woningcorporaties om de woningen ook in de toekomst 

binnen de sociale huurvoorraad te houden. 

 

Daarnaast is het voor starters mogelijk om binnen de gemeente Medemblik een 

starterslening aan te vragen voor koopwoningen onder de NHG grens. 

 

10. Welke maatregelen treft het college om de doorstroming op de lokale woningmarkt te 

bevorderen, zodat zowel senioren als starters passende woonruimte kunnen vinden in 

Opperdoes? 

Antwoord Regionaal wordt een doorstroommakelaar geworven die ouderen helpt bij het vinden 

van een passende woning en het voorbereiden van de verhuizing. 

 
Overige thema’s: 
 

11. Hoe betrekt het college de inwoners van Opperdoes bij besluitvorming rond 

voorzieningen en leefbaarheid? Is er ruimte voor inspraak en participatie, en zo ja, hoe 

wordt dit vormgegeven? 

Antwoord De gemeenteraad heeft het stappenplan participatie in maart 2020 vastgesteld. 

Participatie is maatwerk en voor ieder project anders. Dit stappenplan helpt om vooraf 

helder te maken wat het doel is van de participatie, wie er meepraten, wie welke rol 

heeft, binnen welke kaders participatie mogelijk is, en wat er gebeurt met de 

opbrengsten. Per project wordt steeds opnieuw de afweging gemaakt of, hoe en in 

welke mate participatie vormgegeven wordt.  

 

Daarnaast hebben de dorpsraden een belangrijke rol. Zij zetten zich in voor de 

leefbaarheid binnen hun kern en behartigen zodoende de belangen van de kern richting 

de gemeente. De gemeente heeft alle kernen gevraagd een visie op te stellen voor de 

komende 10 jaar. De dorpsraden zijn hier met ondersteuning vanuit de gemeente mee 

aan de slag gegaan. Zo ook de dorpsraad Opperdoes. Deze kernvisie is een 

leefbaarheidsplan voor de komende 10 jaar en is tot stand gekomen met inbreng van de 

inwoners van Opperdoes. Afgelopen februari heeft de dorpsraad de kernvisie Opperdoes 

gepresenteerd.  

 

Ook is er een digitaal burgerplatform beschikbaar om (digitale) participatie van onze 

inwoners te faciliteren. Samen.medemblik.nl  

 

In het proces van het ontwikkelen van het LTA speelt participatie bijvoorbeeld een 

grote rol. Inwoners van onze gemeente zijn geconsulteerd via een enquête via 

samen.medemblik.nl, er zijn (digitale) bijeenkomsten en inloopspreekuren gehouden 

voor maatschappelijke organisaties en daarnaast zijn vele maatschappelijke organisaties 

ingegaan op de uitnodiging voor een gesprek met wethouder Gerben Gringhuis. Input 

vanuit de participatie wordt waar mogelijk verwerkt in het LTA.  

Zie verder vraag 13, waarbij we aangeven dat participatie ook bij het vormgeven van 

het speelplekkenbeleid een belangrijke rol speelt.  
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12. Gezien het grote aantal spelende kinderen in de Schoolstraat, hebben inwoners 

herhaaldelijk gevraagd of de straat kan worden omgevormd tot een woonerf. Is het 

college bereid deze optie te onderzoeken en eventueel passende maatregelen te 

nemen? 

Antwoord Woonerven worden al sinds 1997 niet meer toegepast. In Nederland bestaat al ongeveer 

25 jaar het verkeersprincipe Duurzaam Veilig, waarin binnen een bebouwde kom wegen 

worden gecategoriseerd als 30 km/h of 50 km/h. Iedere categorie heeft daarbij zijn 

eigen gebiedskenmerken. Zo bestaat er in een 30-zone bewust menging van zo veel 

mogelijk soorten verkeer op de rijbaan, om op die wijze een bestuurder van een 

motorvoertuig te dwingen zijn snelheid aan te passen aan andere weggebruikers. 

13. Er is een behoefte aan uitbreiding van de speeltuin in de wijk. Kan het college aangeven 

welke plannen er zijn voor het verbeteren van speelvoorzieningen in Opperdoes? 

Antwoord In Q3 van 2023 staat het speelplekkenbeleid op de agenda van de raad. Een onderdeel 
hiervan is om te kijken hoe we de speelvoorzieningen in alle kernen kunnen behouden 
en verbeteren. Hiervoor is een uitgebreid onderzoek geweest, waarbij 
inwonersparticipatie een belangrijk onderdeel is. Dit zal in het beleidsstuk verwerkt 
worden. 

 

14. Inwoners hebben aangegeven dat er behoefte is aan een locatie om bloed te prikken en 

medicatie op te halen, aangezien deze voorziening nu in een ander dorp moet worden 

bezocht. Kan het college in gesprek met betrokken partijen om ook bloed te prikken in 

Opperdoes? 

Antwoord Bloedafnamen wordt in onze regio georganiseerd door Diagnostisch Centrum West 
Friesland (DCWF). Op verzoek van de eigen huisarts kan een bloedonderzoek worden 
aangevraagd en op afspraak kan bloed in het ziekenhuis of bij een van de prikpunten in 
de regio worden afgenomen. Hoe en waar prikpunten worden ingericht is de 
verantwoordelijkheid van het DCWF, wij hebben als gemeente geen invloed om hun 
bedrijfsvoering.  

 


